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Samenvatting 

De EG-Commissiewerkgroep Additieven heeft op 3 september 2015 
o.a. gesproken over interpretatiekwesties, nieuwe toelatingen en 

uitbreidingen van gebruik en additieven in voedingssupplementen 
voor zuigelingen en jonge kinderen. 

 
 
Interpretatiekwesties 

Hemoglobine 
Hemoglobine, de (gedroogde) rode bloedcelfractie van bloed wordt 

gebruikt in de vleesindustrie, o.a. vanwege de rode kleur en het 
eiwitgehalte. Dit wordt veelal gelabeld als eiwit (bijvoorbeeld 
rundereiwit) of als hemoglobine (bijvoorbeeld 

varkenshemoglobine). De Commissie en de lidstaten vinden dat het 
gebruik hiervan in ieder geval gelabeld moet worden. De 

Commissie consulteert intern wat de juiste manier van labelen is 
om de consument goed te informeren. 
 

Fosfaat in kebab 
Fosfaat wordt in veel lidstaten gebruikt in donor kebab voor aan het 

spit dat geroteerd wordt gegrild. Na het bereiden van vlees 
(samenvoegen stukken vlees en saus met kruiden) wordt het 
product ingevroren tot het gebruik bij fast-food restaurants waar 

het wordt gegrild. De fabrikant claimt dat fosfaten nodig zijn om 1) 
het vlees bijeen te houden en 2) het vlees sappig te houden en 3) 

voor een gelijkmatige garing en bruining. Fosfaten doen dit beter 
dan andere additieven zoals citraten. Volgens de fabrikant worden 

fosfaten al 50 jaar zo toegepast. De reden voor de aanvraag nu is, 
net als bij eerdere toelatingen van additieven in vleesbereidingen, 
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een onjuiste interpretatie van de oude richtlijnen waardoor een 
nieuwe aanvraag moet worden ingediend.  
De Commissie en de lidstaten zijn overtuigd van de technologische 

noodzaak en gaan verder met de aanvraag voor deze toepassing. 
 

Bietenconcentraat in hamburgers 
Dit betreft een bietenconcentraat voor gebruik in hamburgers. De 

lidstaten hebben veel vragen over het bietenconcentraat. Bevat het 
nitriet en is dit een poging tot clean label? Is het een kleurend 
levensmiddel of een kleurstof? De Commisie gaat de fabrikant 

vragen hoe ver het bietensap geconcentreerd is en wat de 
samenstelling van het product is. 

 
Gebruik van ozon op vers fruit 
Dit betreft een vraag van Oostenrijk of het gebruik van ozon op 

vers fruit en groente om de bewaartijd te verlengen additiefgebruik 
is. Ozon wordt gebruikt om micro-organismen te doden. De 

Commissie heeft door middel van interne consultatie aan 
statusbepaling gedaan: Indien (in situ generatie van) ozon wordt 
gebruikt na oogsten en tijdens transport etc dan is het 

pesticidegebruik, wordt het opgelost in waswater dan is het een 
decontaminatiemiddel, is het een gebruik zoals stikstof in een 

verpakking dan is het een additief. 
 
 

Nieuwe aanvragen en uitbreiding van gebruik 

Steviolglycosiden (E960) in warme dranken. 

Dit betreft een aanvraag voor uitbreiding van gebruik in gezoete 
thee-, herbal infusions, koffie-, en gearomatiseerde moutdranken 
met een limiet tussen de 20 en 29 mg/kg. Volgens conservatieve 

berekeningen uitgevoerd door EFSA en door RIVM gaat de 
blootstelling van peuters en jonge kinderen net over de ADI heen. 

Voor oudere bevolkingsgroepen was er geen probleem. NL heeft 
hierop indertijd te kennen gegeven geen nieuwe aanvragen te 
ondersteunen indien dit producten zijn die door jonge kinderen 

geconsumeerd worden en de blootstelling kunnen verhogen. EFSA 
heeft nu aangetoond op basis van aanvullende consumptiedata dat 

uitbreiding van gebruik in bovengenoemde warme dranken geen 
verhoging van de blootstelling tot gevolg heeft. Dit wordt 
ondersteund door een aanvullende berekening van het RIVM. Er is 

daarmee geen bezwaar tegen de uitbreiding van gebruik. De 
Commissie gaat door met de aanvraag en zal de lidstaten 

elektronisch consulteren over de definitieve versie van het voorstel. 
 

Steviolglycosiden (E960) in mosterd. 
Dit betreft een aanvraag van gebruik van steviolglycosiden in 
mosterd met een limiet van 120 mg/kg. De uitbreiding van gebruik 

heeft geen effect op de blootstelling van Nederlandse jonge 
kinderen (zie hierboven). Er is daarmee geen bezwaar tegen de 

uitbreiding van gebruik. De Commissie gaat door met de aanvraag 
en zal de lidstaten elektronisch consulteren over de definitieve 
versie van het voorstel. 
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Gebruik van additieven in Tsjechische traditionele vleesbereidingen 
Tsjechië heeft een voorstel om aantal traditionele vleesbereidingen 

op te nemen in de restricties. De bewoording van de aanvraag is nu 
nog te algemeen en Tsjechië wordt verzocht om met specifieke 

productnamen te komen. 
 

 

Additieven in levensmiddelensupplementen 

De Commissie kwam met een uitgebreid betoog over 1) de 

totstandkoming van het voorliggende voorstel waarin alleen 
additieven reeds toegelaten in zuigelingenvoeding worden 

toegelaten in supplementen waarvoor een nationaal beleid is, met 
de limieten van zuigelingenvoeding (de zogenaamde A-lijst) , 2) 
waarom voor andere additieven eerst een EFSA-opinie nodig is en 

3) waarom een overgangsregeling niet mogelijk is. EFSA heeft de 
commissie te kennen gegeven dat de additieven in 

zuigelingenvoeding in 2018 geherevalueerd worden en dat de B-lijst 
additieven in 2019 beoordeeld wordt. Een aantal lidstaten, 
waaronder NL, vroeg zich af waarom de Cie nu pas bij EFSA de 

beoordeling heeft aangevraagd, terwijl dit ook had gekund toen 
eind 2012/begin 2013 de B-lijst was opgesteld. Indien dat destijds 

gebeurd was, hadden we nu een opinie over de B-lijst gehad, nu 
moeten we nog 3 jaar wachten. De lidstaten met supplementen 
met een nationaal beleid dringen er bij de Cie op aan om te vragen 

of EFSA hoge prioriteit (dus veel eerder dan 3 jaar) geeft aan de 
additieven voor supplementen met een nationaal beleid.  

 
 
 

 

 

 

 


